

3. Siden sidst / Nyt fra formand - MP	
Orienteringsmøde i Provstiet	Der er indkaldt til orienteringsmøde om valg til Provstiudvalget og Stiftsrådet torsdag den 28/8-2025 kl. 19.00. Frist for indkomne punkter er mandag den 18/8-2025. Mail angående dette er videresendt til rådet den 23/7-2025 kl. 9.27. <i>Annette er tilmeldt.</i>
Budgetsamrådsmøde	I Ringsted er mødet tirsdag den 2/9-2025 kl. 18.00. <i>Martin og Annette deltager.</i>
Dåbsritual	Der er kommet 3 forslag til dåbsritualet, der kan afprøves i perioden 2/4-2025 til 31/12-2025. Se mail fra Biskoppen videresendt til rådet den 16/5-2025 kl. 10.41. <i>Annette deltager i et møde den 8/10-2025.</i>
Lovgivningsudkast	Der er videresendt en mail fra Landsforeningen af Menighedsråd den 12/7-2025 kl. 18.01 angående to lovgivningsforslag til loven om menighedsråd. Fristen for tilkendegivelse er den 25/8-2025 kl. 12.00. <i>Martin orienterede om forslagene. Vi afventer nærmere.</i>
Fjernvarme	Tilslutning til fjernvarme på Kværkebyvej 70 (kirken) og Kværkebyvej 72 (det røde hus). Se mail videresendt til rådet den 7/8-2025 kl. 11.00 vedr. placering af stikledning ved kirken. <i>Martin orienterede om, hvor langt vi er kommet med det. Martin opretter en byggesag på det på FIN.</i>

4. Nyt fra præst - LJ

Arrangementer i 2025	Søndag den 17. august 2025 kl. 10.30, Gudstjeneste Søndag den 24. august 2025 kl. 9.00, Gudstjeneste Søndag den 31. august 2025 kl. 10.30, Gudstjeneste Søndag den 7. september 2025 kl. 9.00, Gudstjeneste
Koncerter m.m. i 2025/2026	Følgende er aftalt for efteråret 2025: Koncert med Anders Munch. Dette bliver tirsdag den 23/9-2025 kl. 19.00. Martin og Maria tirsdag den 16/12-2025 kl. 19.00. Martin undersøger muligheden for at få Jens Jepsen, Beatlesfortolker til at komme en gang i februar 2026 og holde en koncert her.

5. Hjemmeside og oplæg til Lokal Nyt - JV

Lokal Nyt	Deadline til næste nummer er den 29. juli 2025. Bladet udkommer mellem den 30/8 og den 3/9-2025 og er nr. 3. <i>Betina var til møde i sidste uge og orienterede herfra.</i>
-----------	---

6. Nyt fra kirkevæрге - GP

Bygningskyndig	Er Allan Daugård fra Arkhus Bygningsrådgivning.
Dræn ved kirken	Vi har sendt det tilbud, vi ønsker, til Provstiet om en godkendelse med en ansøgning fra 5%-puljen. Vi har fået bevilliget pengene af Provstiet til udbedring af drænet. Se mail af 5/6-2025 kl. 11.04. Der er kommet svar fra Stiftet angående konsulentudtalelser om sagen. Se mail fra Benedikte Vinkel, videresendt til rådet den 7/8-2025 kl. 12.51. <i>Vi tager udtalelsen fra Nationalmuseet til efterretning og arbejder videre med det.</i>

7. Nyt fra Kasserer - AH

Kvartalsrapport	Kvartalsrapport pr. 30. juni 2025 er modtaget fra Niels den 4. juli 2025 kl. 15.58. Til godkendelse af rådet samt underskrift af formand og kasserer. <i>Rådet har forholdt sig til tallene i rapporten. Den er godkendt og underskrevet. Denne sendes til Niels efterfølgende.</i>
-----------------	---

8. Nyt fra kontaktperson - MP

Alterbrød	Vi har prøvesmagt en udgave, som vi synes godt om. Men vi vil gerne vide mere om, hvad aftalen går ud på.
-----------	---

9. Nyt fra personalerepræsentanten - LS

Stophane	Lis har kontaktet Mark, som er VVS'er, for at få lavet den. Mark kommer og ordner den.
----------	---

Træer ved Kværkebyvej	Det er dem, der står langs kirkemuren. Ringsted kommune kommer forbi og ser på det, da det er deres. Flere af dem er i dårlig stand. Lis rykker kommunen for at få det lavet.
------------------------------	--

10. Nyt fra Vedligeholdelses udvalg - MP/GP/IH/LS

Affugter i kirken	<i>Møllerne er blevet sat op.</i>
--------------------------	-----------------------------------

11. Aktivitetsudvalget

	<u>Følgende har ansvar for:</u> Facebook: ? Hjemmesiden: ? Lokalbladet: Birgit Jens er tovholder. Jens, Martin og Betina udgør aktivitetsudvalget.
--	---

12. Præstegårdsudvalget

Præstegårdsudvalg	<i>Der har været møde i udvalget den 6/8-2025, hvor Martin og Annette deltog.</i> <i>Præstegårdsudvalget består af:</i> <i>Formand Peter Hansen, Vigersted</i> <i>Sekretær Annette Monika Hansen, Kværkeby</i> <i>Birgitte Ottosen, Vigersted</i> <i>Martin Pedersen, Kværkeby</i> <i>Referat fra mødet er sendt til de 2 råd den 11/8-2025 kl. 20.45.</i> <i>Der er endvidere sendt følgende til de 2 råd:</i> <i>Vedtægt for Præstegårdsudvalget i Vigersted-Kværkeby Pastorat, Benævnt Sognegårdsudvalget</i> <i>Vedtægt for samarbejde mellem Vigersted og Kværkeby Menighedsråd om fælles kirkesanger og kirkesanger vikar</i> <i>Retningslinjer for udlån og benyttelse af Vigersted Sognegård</i> <i>Martin orienterede fra mødet.</i>
Præstegårdsjorden	Se 2 stk. mail sendt fra Niels henholdsvis den 3/6-2025 kl. 15.16 og den 2/8-2025 kl. 12.19. <i>Vi skal <u>kun</u> tage beslutning, om vi ønsker, om det er det lille areal på 0,7 hektar eller det store areal på 5,13 hektar skal være frit for pesticider.</i> <i>Kværkeby Menighedsråd har behandlet det fremsendt krav om pesticid fri zone fra HOFOR Ringsted. Rådet har enstemmigt vedtaget at gå videre med den store ordning, nemlig at gøre hele området pesticid frit. Vi mener, det er det rigtige signal at sende.</i> <i>Martin giver Peter Hansen fra Vigersted Menighedsråd besked om rådets beslutning hurtigst muligt efter mødet.</i>

13. Menighedshus

Byggesag

Martin, Peter, Jens og Birgit udgør byggeudvalget fra rådets side.
Vi har modtaget en kvitteringsmail fra kommunen den 26/4-2025 kl. 15.22. De vil tildele os en sagsbehandler, som vil se på sagen snarest muligt.
Kommunen vender tilbage ultimo august. Martin rykker for svar.

14. Kirkevej 37

Bolig ejet af menighedsrådet

Intet til punktet.

15. Kværkebyvej 72

Bolig eget af menighedsrådet

Intet til punktet.

16. TO DO Liste

Ting vi ikke kan/vil effektuere med det samme

Beslutning/Status

- 1. Opfølgning på buksbom som et alternativ, Lis.**
- 2. Vedr. Droneopmåling af kirkegårde med Landinspektørfirmaet LE34.**
Det er firmaet, der selv har henvendt sig til Lis, som har sendt det til os den 10/7-2019.
Hvad er det Provstiet egentligt ønsker med dette? Er det et lovkrav?
Vi vender tilbage med en dato til LE34 om, hvornår de kan komme.
Lis har talt med Marianne om, at vi vender tilbage, når det passer os.
- 3. Præstetavlen.** Frank arbejder videre med den.
- 4. Vi skal have lavet et projekt, indeholdende:**
 - Kalkmalerierne, hvordan har de det?
 - Kalkning af kirken indvendigt
 - Loftet i koret
 - Lysekrone
 - Nye bænke inde i kirken

17. Næste Møde

Alle møderne starter **kl. 17.00** og er på Kværkebyvej 72, hvis ikke andet nævnes!

Husk evt. punkter til næste møde skal være sekretæren i hænde senest 10 dage før mødets afholdelse, så det kan nå at komme ud med dagsordenen.

Møder i 2. halvår 2025:

Tirsdag den 12. august 2025

Tirsdag den 9. september 2025

Tirsdag den 7. oktober 2025

Tirsdag den 4. november 2025

18. Evt.

Intet til punktet.